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Izveštaj predsednika za period između dve Skupštine 2019-2020 

 
Poštovano članstvo, cenjeni prijatelji ! 
 
  Period između dve skupštine obeležili su razočarenja i uspesi koji su se smenjivali. Od zacrtanih 
ciljeva neki su realizovani  a nažalost neki ne. Pored neumornog rada i zalaganja morali smo se 
pomiriti sa realnom slikom naše svakodnevnice da ima stvari koje ne zavise od nas, od naše 
upornosti i želje već od birokratije,  kako naše tako i strane.  
  Posle izborne Skupštine, na kojoj je u rad saveza uključeno nekoliko novih, mladih ljudi  nastavili 
smo sprovođenje aktivnosti na osnovu odluka i zacrtanih ciljeva.  
  Jedan od  ciljeva bila je učešće na Mediteranskoj izložbi u Istambulu, odlična saradnja , drugarski 
odnosi sa kolegama iz Turske su obećavali realizaciju . Od Turskih kolega dobili smo spisak 
neophodnih dokumenata koje smo trebali obezbediti ,  stupili smo u kontakt sa nadležnima koji su 
konstatovali da nema prepreke za odlazak na predmetnu manifestaciju. Tako da smo  pozvali 
članstvo da prijave eksponate .Skupilo se ukupno 75 ptica od 21 odgajivača , za koje smo obezbedili 
svu neophodnu dokumentaciju , od mišljenja Zavoda za zaštitu prirode , CITES potvrde, 
veterinarskih sertifikata  sve do kupljene avio karte kako bi se realizovao transport. Na prvi pogled  
delovalo je, da će sve ići bez problema, sve dok nisu javili iz avio kompanije da pored prvobitnog 
obećanja da će se ptice  moći  poneti kao prtljag, izjavili su da to ipak nije moguće i da moramo slati 
kao paket,  za šta u jednom pravcu trebamo doplatiti 600eur-a, i da će ići na carinsko skladište, 
naravno od ove opcije smo odustali ( čak i kolege iz  Turske su u direktnoj komunikaciji sa Turkish 
airlines pokušali da nešto reše  ali bezuspešno) . Ostala je opcija da se ide autom, čak zbog nastale 
situacije organizatori su javili da netrebamo platiti kotizaciju ( 3eur po ptici ) samo da donesemo 
ptice,  a sami izlagači su se složili da dodatno finansiraju putne troškove. Sve je delovalo da će naše 
ptice krasiti Istambulske izložbene kaveze, kolege iz Sombora su već bili na putu sa pticama kada su 
me pozvali iz Uprave za veterinu i saopštili da su javile kolege iz Bugarske da nam NE dozvoljavaju 
tranzit  pa je sv palo u vodu � ! Što je ipak pozitivno, da su po predhodnom dogovoru članovi SO 
SOFa prisustvovali ocenjivanju ptica .  
   Učešće na Svetskom šampionatu u Portugaliji je bio prioritetni cilj , prvenstveno zbog procedure 
priznavanja Slavujara. Na naše veliko zadovoljstvo Srbija se našla između nekolicine  van EU 
zemalja, kojima je Portugalsko ministarstvo odobrilo učešće odnosno ulazak u Portugaliju sa 
pticama. Nažalost i pored dobre volje domaćina šampionata naši nadležni nisu imali razumevanje 
(detalje sam opisao u izveštaju sa Svetskog prvenstva) pa neophodna dokumentacija ( sertifikat) od 
strane Vet. Uprave nije urađena na vreme. Istinu za volju od svih vanevropskih država jedino su 
Turci realizovali učešće pošto su direktno leteli do Porta, druge federacije i pored obezbeđene 
dokumentacije nisu uspeli da  uđu na teritoriju EU kako bi dopremili ptice u Portugal, pošto su 
tranzitne zemlje gde su trebali da uđu u EU odbile da ih propuste.  
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   I ako sa ogromnim ogorčenjem zbog nastale situacije , UO je doneo odluku da se odputuje u 
Matosinhos i da SOF nastavi predstavljanje našeg saveza, Srbije, Slavujara  i odgajivače sa ovih 
prostora na svetskim šampionatima,  na zvaničnom štandu  SOF-a .  Najavljeno je bilo priznavanje 
našeg Slavujara  što je bio dodatni  motiv. 
  Proces priznavanja Slavujara i bez naših ptica nije dovedena u pitanje pošto je bilo prijavljeno 
dovoljan broj  ovih ptica da se priznavanje obavi. Na licu mesta ispred SOF-a bili su Branislav 
Karajović i Milovan Stojadinović. Posle ocenjivanja ptica stručna komisije OMJ proglasila je 
Slavujara kao novu rasu kanarinca pesme (Sekcija C3) , sa ovim činom ostvaren je san mnogih 
generacija odgajivača , stvaralaca ove rase, a  nesumnjivo ovo je  najhveći uspeh u istoriji Avikulture 
Srbij  pa i za ceo region.  
  Na godišnjoj skupštini COM-OMJ bila je i zvanična ceremonija proglašenja na kojem su Branislav 
Karajović i Milovan Stojadinović od predsednika OMJ gosp. Rossija preuzeli OMJ značke, pored 
ova dva naša eksperta za međunarodnog sudiju za Slavujare  OMJ zvanje dobio je i Vasi Bujor iz 
Rumunije.  
   Na domaćoj sceni održana su brojna takmičenja i izložbe. Državni šampionat je realizovan u dva 
dela,  za izložbene sekcije domaćin je bio UOSŽ Subotica „ Sekcija-ptičara“  a za pevače Zlatno Pero 
iz Kruševca.   
    Broj izloženih jedinki godina za godinom je u blagom porastu tako da u protekloj takmičarskoj 
godini sudije su imali prilike da ocenjuju preko 3700 ptica .  
   Po prvi put u svojoj istoriji SOF  je direkno i finasijski pomogao organizatore izložbi i takmičenja.  
Izložbe i takmičenja pored oficijalnog dela sve češće prate i razna druženja što stvara drugarsku 
atmosferu među učesnicima , što je zapravo i glavni cilj ovog našeg hobija.  
  Od prošle Skupštine UO je održao 3 sastanka (Jagodini, Subotici i Kruševcu) , a u messenger grupi 
odnosno Email konferenciji je komunikacija između članova UO svakodnevna.  
   Oko sajta saveza godinama se mučimo, i napokon smo sad uspeli da se i to uredi , tako da članovi 
preko sajta mogu da dođu do zvanicnih informacija vezanih za rad naše organizacije.  
  Za 2020-tu godinu distribuirano je rekordnih 39 369 obeležavajućih prstenova, ako imamo u vidu 
da pojedini odgajivači pa i neka društva čak organizovano  obeležavajuće prstenove nabavljaju mimo 
saveza, možemo biti zadovoljni .  
   Nažalost i pored zajedničke inicijative sa AOS-om ( Asocijacijom udruženja odgajivača sitnih 
životinja Srbije) da pokrenemo pitanje rešavanja problema oko zakonskih regulativa vezanih za 
odgoj naših ljubimaca  sa nadležnim ministarstvma , nismo uspeli da na tom polju ostvarimo neki 
pomak. Razloga je mnogo, od toga da kao grana „hobi životinje“  nisu zanimljive kao takve za 
nadležne institucije, pošto nema nikakvog finansijskog efeka za državu, a paralelno tome  pojava 
raznih interesnih grupa koji prijavljuju zapravo sve izložbe, berze, pojedince, organizacije  i druge 
razne manifestacije povezane sa našim hobijem stvaraju  lošu sliku o svima nama i predstavljaju nas 
kao problem što dodatno otežava  situaciju i pregovaračku poziciju krovnih organizacija odgajivača. 
Od svega na kraju štete imaju svi odgajivači.  
   Na kraju želim da izrazim svoje ogorčenje delovanjem nekolicine naših članova koji svakodnevno  
uvredama po raznim osnovama,  klevetama , lažima , zlonamernim izmišljotinama omaložavaju rada 
UO SOF-a , prvenstveno mene i moje saradnike . Želim da napomenem da SVI mi ovo što radimo, to 
činimo iskljućivo iz entuzijazma kao amateri, na dobrovoljnoj osnovi i sa najboljim namerama, 
prvenstveno gledajući interes članstva koji nam je dalo podršku. To činimo sa manje i više uspeha ali 
bez finasijskog ili bilo kakvog drugog interesa.   
  Nadali smo se da posle izborne Skupštine koja  je jasno podržala naš rad , da će strasti da se smire, 
ali nisu. Podnete su čak i prijave prema držanim organima , pa se nekolicina nas vucaramo na 
ispitivanja , pišemo izjave ...ali o svemu tome mogliste pročitati u zapisniku sa poslednjeg sastanka 
UO održanog u Kruševcu 16.02.2020.  



 

    Kao članovi UO često postavljamo sebi pitanje : da li ovo nama uopšte treba ?? da li kao 
rukovodioci  jedne organizacije ili i kao ljudi treba da trpimo sve ove bljuvotine koje se svakodnevno 
plasiraju na naš račun ....  pitamo se ZAŠTO i DOKLE  ? ? 
  Ali ipak da ne završim svoj izveštaj sa negativnim stvarima  želim reći da smo prezadovoljni da je 
na izložbama sve veći broj ptica , da broj izlagače je isto u porastu, da broj naručenih prstene ja na 
korak do nezamislivih 40 000 kom,  da su finasije stabilne i po prvi put u istoriji SOF-a kao što smo 
to i obećali  možemo da finasijski pomažemo sve izložbe i takmičenja ( to niko u okruženju pa ni šire 
ne uspeva )  posebno i međunarodno takmičenje u Velikom Gradištu, da dodelom nagrada najboljima 
dodatno stimulišemo takmičarski duh kod naših članova,  da smo već 3 godine prisutni na Svetskom 
šampionatu sa štandom Srbije  i da smo postali prepoznatljiva organizacija u svetu Avikulture, da 
smo uspeli u priznavanju Slavujara  i jedini u okružanju imamo priznatu rasu  - našeg Slavujara,  što 
je svakako najveći i to istorijski uspeh Avikultura naše zemlje. 
 
   Možda bi moglo i više i bolje, ali mi smo ipak zadovoljni da u ovim teškim  vremenima uspevamo 
da korak po korak  idemo dalje, idemo napred !  
 

Nama je i dalje čast raditi za Vas ! 
 

U Subotici  
07.06.2020 
 
 

Sa poštovanjem  
Robert Tomek  

Predsednik SOF-a 

 
 
   
     
 


